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Protokół nr 6 

z obrad szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 28.02.2019r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 13:55. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2018r. 

poz. 994 z późn. zm./ 

 

Rady nieobecny usprawiedliwiony – p. Stanisław Piłka 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

5. Sołtys Sołectwa Pęperzyn     - Zdzisław Rączka 

6. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje radnych. 
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8. Zapytania radnych. 

9. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku na temat 

realizacji zadań w roku 2018 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2019. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Runowie Krajeńskim. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie utraty mocy uchwały Nr XVIII/151/08 Rady Miejskiej w 

Więcborku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty osobom 

fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali 

mieszkalnych lub spółdzielniom mieszkaniowym od jednorazowej opłaty za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

13. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

14. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie. 

  

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z V sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 1 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

02.02.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Lubczy.  

 

08.02.2019r. – udział w wystawie pt.” Haft Krajeński w Więcborku i jego Pionierki”. 

Wystawa oraz wykład na temat haftu poświęcony był śp. Jadwidze Angutek, a w spotkaniu 

Przewodniczącej RM towarzyszyły dwie radne: Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych p. Beata Kopta oraz Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji p. Natasza Ksobiak. Tego samego dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła w części 

zebrania sołeckiego sołectwa Suchorączek, na którym sołtys p. Piotr Koselczuk obchodził 

jubileusz 20-lecia piastowania tejże funkcji. 

 

09.02.2019r. – udział w Balu „Rycerz”, w trakcie którego Burmistrz Więcborka uhonorował 

osoby wyróżniające się w dziedzinie sportu i kultury. Przewodniczącej RM towarzyszyły  

w tym wydarzeniu radni: Natasza Ksobiak, Beata Kopta, Wojciech Janicki i Mateusz Łański. 

 

12.02.2019r. – dyżur Przewodniczącej RM. 
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14.02.2019r. – Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida reprezentowała Radę Miejską na 

zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Gminnej Rady Kół Gospodyń Więjskich z terenu 

gminy Więcbork. 

 

16.02.2019r. – udział w spotkaniu z mieszkańcami wsi Runowo Krajeńskie i Borzyszkowo  

w świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie. 

 

19.02.2019r. – udział w wernisażu rękodzieła artystycznego, który został zorganizowany 

przez Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddziału Rejonowego  

w Więcborku. Wernisaż pokazał, że seniorzy są bardzo uzdolnieni. W spotkaniu 

Przewodniczącej RM towarzyszyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych p. Beata Kopta. 

 

20.02.2019r. – udział spotkaniu, na którym w sposób uroczysty pożegnano dotychczasowego 

sołtysa sołectwa Pęperzyn p. Stanisława Schwartz. W uroczystości wzięli również udział 

radni: p. Stanisław Piłka oraz p. Jan Antczak. 

 

22.02.2018r. – Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida wzięła udział w uroczystej sesji 

Powiatu Sępoleńskiego w trakcie, której „Złotym Kluczem Przedsiębiorczości” nagrodzona 

została Firma „Gabi-Bis” z Runowa Krajeńskiego. 

 

 

25.02.2019r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

26.02.2019r. - dyżur Przewodniczącej RM. 

 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

31.01.2019r. – Burmistrz Więcborka wspólnie ze Starostą Powiatu Śępoleńskiego oraz 

Wicestarostą powiatu Sępoleńskiego udali się do Firmy „Gabi- Bis” w celu poinformowania 

właściciela p. Jacka Jerczyńskiego o przyznaniu „Złotego Klucza Przedsiębiorczości”  

i zaprosić go na uroczystą sesję Rady Powiatu Sępoleńskiego, na której nastąpiło wręczenie 

nagrody. Tego samego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w Konferencji „Gmina 

Sępólno Przyjazna Inwestorom” /miejsce: Pałac w Komierowie/. Podobna konferencja odbyła 

się wcześniej w Więcborku, w Centrum Aktywności Seniora, na której jak wczesnej 

informował, przedstawiono nowe założenia ustawy dotyczącej wspierania inwestycji. Ponadto 

tego dnia Burmistrz odbył spotkanie z Dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Zastępcą Dyrektora p. Izabelą Szmaglińską oraz pracownikiem Urzędu 

miejskiego p. Marzeną Radecką w kwestii Projektu „Senior+” – Konkursu ogłoszonego przez 

Urząd Marszałkowski. 

01.02.2019r. – udział w rozmowach kwalifikacyjnych na zastępstwo inspektora ds. 

organizacyjnych w Urzędzie Miejskim w Więcborku. Z powodu choroby jednego  

z pracowników Burmistrz podjął decyzję o zastępstwie na czas jego nieobecności. W tym 

dniu Burmistrz uczestniczył także w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, na którym 

omówiono m.in. sprawy związane z funkcjonowaniem społecznej straży rybackiej powiatu 

sępoleńskiego, IV Targi Pracy i Edukacji, które odbędą się 13 marca br. oraz wymieniono się 

informacjami dotyczącymi stanu zaawansowania prac związanych obwodnicami Sępólna 

Krajeńskiego i Kamienia Krajeńskiego, a także obwodnica Więcborka /miejsce: Gabinet 
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Burmistrza Sępólna Krajeńskiego/. Poza tym tego dnia Burmistrz Wziął udział w walnym 

zebraniu sprawozdawczym OSP Lubcza /miejsce: świetlica wiejska w Lubczy/. 

04.02.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Lubcza /miejsce: 

świetlica wiejska w Lubczy/. 

05.02.2019r. – spotkanie z p. Michałem Januszewskim przedstawicielem Firmy „ENEA”, 

dotyczącym elektromobilności. Tego dnia Burmistrz uczestniczył również w zebraniu 

sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Pęperzyn, na którym podziękował za wieloletnią 35 –

letnią pracę na stanowisku sołtysa p. Stanisławowi Schwartz. Nowym sołtysem został  

p. Zdzisław Rączka. 

06.02.2019r. - udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Górowatki, na którym  

dotychczasowa Sołtys z przyczyn osobistych podjęła decyzję o nie kandydowaniu na kolejną 

kadencję. W wyniku przeprowadzonych wyborów na sołtysa tegoż sołectwa większość 

uzyskała p. Natalia Szefer. 

07.02.2019r. – udział w zabawie Walentynkowej organizowanej przez Dom Pomocy 

Społecznej w Suchorączku dla DPS-ów z różnych miejscowości. Spotkanie upłynęło w miłej 

atmosferze /miejsce: świetlica wiejska w Suchorączku/. 

08.02.2019r. – Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył  

w posiedzeniu Powiatowej Radzie Rynku Pracy w Sępólnie Krajeńskim, natomiast Burmistrz 

Więcborka odbył spotkanie z Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku 

oraz Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku i pracownikiem UM  

w Więcborku w sprawie aplikowania o środki w ramach instytucji kultury, w konkursie, który 

m zostać ogłoszony jeszcze w roku 2019 przez Lokalną Grupę Działania na doposażenie oraz 

wydarzenia kulturalne. Ponadto tego dnia Burmistrz uczestniczył w wystawie oraz prelekcji  

p. Doroty Angutek „Haft Krajeński w Więcborku i jego Pionierki” /miejsce: sala Lustrzana 

MGOK w Więcborku/. Następnie Burmistrz udał się na zebranie sprawozdawczo-wyborcze 

sołectwa Suchorączek na którym podziękowano sołtysowi za 25 lat pełnienia tej funkcji 

/miejsce: świetlica wiejska w Suchorączku/. 

09.02.2019r. – doroczny Bal „Rycerz”, na którym wręczono nagrody i wyróżnienia za 

osiągnięcia w dziedzinie kultury i sportu. 

 Wyróżnienia: 

 za osiągnięcia muzyczno – wokalne w latach 2009 -2018 r. wyróżnienie RYCERZA 

otrzymała Pani Anna Kamińska 

 za osiągnięte wyniki sportowe w 2017 r. i 2018 r. wyróżnienie RYCERZA otrzymał Pan 

Kacper Nietz 

Nagrody: 

 za osiągnięte wyniki sportowe w 2018 r. nagrodę RYCERZA otrzymał Pan Rafał Guzy 

 za popularyzację i promocję haftu krajeńskiego nagrodę RYCERZA otrzymała Pani 

Dorota Angutek 
 za całokształt działalności w dziedzinie kultury i sztuki oraz promocję Gminy Więcbork 

na szczeblu lokalnym i ogólnokrajowym nagrodę RYCERZA otrzymało Koło 

Hafciarskie „Igłą Malowane” w imieniu członkiń koła nagrodę odebrały Pani Irena 

Cichończyk, Pani Aleksandra Banach oraz Pani Teresa Kuczerepa 
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 za całokształt dokonań sportowych, trenerskich oraz zaangażowanie w promocję sportu na 

szczeblu lokalnym oraz wojewódzkim nagrodę RYCERZA otrzymał Pan Józef 

Białkowski 

Omawiając ten punkt Burmistrz Więcborka złożył podziękowania Dyrektor Liceum 

Ogólnokształcącego w Więcborku za udostępnianie sali gimnastycznej i możliwość 

organizowania coroczne tegoż wydarzenia.  

11.02.2019r. – spotkanie z Dyrektorem Rejonu Oświetleniowego w Bydgoszczy p. 

Dariuszem Boczkowskim w sprawie podpisania umowy na konserwację oświetlenia 

ulicznego.  

W związku z duża ilością awarii w roku 2018 w roku bieżącym Gmina Więcbork zamierza 

podpisać umowę ryczałtową, negocjowano również, że w ramach tej umowy Firma ENEA 

przygotuje dwa projekty doświetlenia przejść dla pieszych w Więcborku i wykona takie jedno 

przejście. Drugie Gmina Więcbork postara się wykonać we własnych zakresie. 

12.02.2019r. – Zastępca Burmistrza p. Jacek Masztakowski podpisał akt notarialny dotyczący 

prawa wieczystego użytkowania terenów ulicy Dworcowej w Więcborku z PKP na Gminę 

Więcbork. Tego dnia Burmistrz Więcborka przeprowadził rozprawę administracyjną  

z mieszkańcami Zabartowa w sprawie  planowanej na tym terenie inwestycji przez Firmę 

„Trans-Hurt-Kawiko” /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Zabartowo/. 

14.02.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Gminnej Rady Kół Gospodyń 

Wiejskich, podczas którego złożono podziękowania p. Danucie Bernasiewicz za 20 lat 

przewodniczenia Gminnej Radzie KGW / miejsce: CAS Więcbork/. 

15.02.2019r. – spotkanie z Regionalnym Dyrektorem Inwestycyjnym Polskiego Funduszu 

Rozwoju p. Anną Krzeszewską w sprawie Programu „Mieszkanie+”. Jest to grupa instytucji 

finansowych m.in. BGK Nieruchomości i firm doradczych/miejsce: Gabinet Burmistrza 

Więcborka/. 

16.02.2019r. -  udział w Walnym Zebraniu Członków OSP w Więcborku / miejsce: Remiza 

Strażacka OSP w Więcborku/. Z podsumowania rocznego /2018r./ Jednostka OSP  

w Więcborku jest drugą jednostką w województwie jeżeli chodzi o ilość zdarzeń i wyjazdów.  

18.02.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Wymysłowo. 

19.02.2019r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku oraz  

w wernisażu „Moje Hobby – Moja Pasja” zorganizowanym przez polski Związek Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów Zarząd Rejonowy w Więcborku. Była to doskonała okazja do 

zaprezentowania aktywności i seniorów i tego, co zajmuje ich wolnym czasie. 

20.02.2019r. – udział w uroczystości pożegnalnej I Zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Sępólnie Krajeńskim mł. Inspektora Dariusza Jędrzejczaka /miejsce: Centrum 

Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim”.  

21.02.2019r. – wizja lokalna w terenie, zakończona spotkaniem w gabinecie Burmistrza 

Więcborka z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim p. Edwinem Ekertem 

oraz Kierownikiem Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku  

p. Tomaszem Fifielskim. Rozmowy dotyczyły  wspólnych inwestycji zarówno 

chodnikowych, jak również tych na drogach powiatowych. Tego samego dnia Burmistrz udał 

się na spotkanie z Dyrektorem Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie 

p. Marianem Basą. W tym spotkaniu uczestniczyła również radna i sołtys sołectwa Sypniewo 
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p. Brygida Migawa, Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM  

w Więcborku p. Tomaszem Fifielskim oraz pracownik Referatu Promocji UM w Więcborku 

p. Katarzyna Włodarczak. Poruszane na spotkaniu sprawy dotyczyły dożynek gminno-

parafialnych, które w roku 2019 odbędą się w Sypniewie dnia 8 września. Ponadto Burmistrz 

wziął udział w warsztatach podsumowujących dotychczasową realizację Strategii Rozwoju 

Lokalnego, Kierowanego przez Społeczność na lata 2016-2023, a także uczestniczył  

w Walnym Zebraniu sprawozdanym członków Lokalnej Grupy Działania „Nasza Krajna”  

w Centrum Aktywności Społecznej w Sępólnie Krajeńskim. 

22.02.2019r. – udział w uroczystej Sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego w trakcie, której 

„Złotym Kluczem Przedsiębiorczości” nagrodzona została Firma „Gabi-Bis” z Runowa 

Krajeńskiego. Burmistrz raz jeszcze pogratulował i wyraził zadowolenie, że to właśnie firma 

z terenu gminy Więcbork została uhonorowana i przyczynia się nie tylko do rozwoju gminy 

ale i powiatu sępoleńskiego. W tym dniu Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu Rady 

Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, na którym omówiono m. in. 

bieżące wyniki finansowe Spółki, wstępne wyniki za rok 2018 i planowane inwestycje na rok 

2019. Następnie Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, Sportu, Kultury  

i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku /miejsce: CAS w Więcborku/. 

23.02.2019r. – udział w spotkaniu pożegnalnym dotychczasowego Sołtysa Pęperzyna  

i powitalnym nowego Sołtysa /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Pęperzyn/. 

25.02.2019r. – spotkanie z Dyrektorem SP w Sypniewie oraz Przewodniczącą Rady 

Rodziców tej Szkoły w sprawie planowanych obchodów 60-lecia powstania Placówki. Tego 

samego Dnia Burmistrz podpisał umowę z wykonawcą budowy mola na więcborskiej 

Promenadzie oraz w uroczystościach pogrzebowych zmarłej najstarszej -104 letniej - 

mieszkanki gminy Więcbork p. Cecylii Żurek.  

26.02.2019r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Jastrzębiec w SP  

w Jastrzębcu, następnie w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Czarmuń  

w świetlicy wiejskiej sołectwa. 

27.02.2019r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej oraz wraz z Dyrektorami: 

Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku i Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury 

w Więcborku i pracownikiem UM w Więcborku udał się do siedziby LGD w Sępólnie 

Krajeńskim w sprawie omówienia założeń projektów z zakresu kultury.  Tego samego dnia 

Burmistrz odbył spotkanie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

i Skarbnik Gminy Więcbork w sprawie subwencji oświatowej na rok 2019. 

28.02.2019r. – spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych dla których organem 

prowadzącym jest Burmistrz Więcborka. W tym spotkaniu uczestniczyła również Skarbnik 

Gminy Więcbork i Dyrektor BOOS w Więcborku. Omówione kwestie dotyczyły m. in. 

Projektów Edukacyjnych, które będą realizowane przez Gminę Więcbork /wartość 

4.000.000,00 zł/ oraz konieczności dokonania korekt planów finansowych placówek 

oświatowych ponieważ podobnie jak w roku ubiegłym wstępna wartość subwencji przesłana 

do projektowanego budżetu była błędnie naliczona i zawyżona w związku z ujęciem przez 

Ministerstwo szkoły branżowej, której Gmina Więcbork nie prowadzi. Po uzyskaniu 

ostatecznej decyzji o wysokości subwencji w bieżącym roku wartość jest niższa  

od planowane o  628.231,00 zł. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
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Radny Andrzej Wenda nawiązując do informacji o obniżonej wartości subwencji 

oświatowej zapytał, czy radni w związku z tym będą musieli pochylić się w najbliższym 

czasie nad dokonaniem zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2019r.  

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że po to było spotkanie z dyrektorami szkół, żeby  

poinformować ich o zmienionej subwencji ostateczne. Dyrektorzy w tej chwili mają tydzień 

na przygotowanie stosownych zmian w planach finansowych szkół. Następnie te zmiany 

trafią do Skarbnik Gminy Więcbork i na kolejnej sesji zostaną one przedstawione Radzie 

Miejskiej.  

Przewodnicząca RM pytała, czy po naliczeniu subwencji w roku 2018 Burmistrz Więcborka 

lub Dyrektor BOOS wystosowała odpowiednie pismo informujące o tym, że Gmina Więcbork 

nie prowadzi szkoły branżowej.  

Burmistrz Więcborka zapewnił, że pismo w tej sprawie zostało wystosowane do 

Ministerstwa natomiast skutek jest, jaki jest. W grudniu Gmina wystosowała pismo  

z zapytaniem i do dnia dzisiejszego nie uzyskała odpowiedzi.  Pismo dotyczyło subwencji na 

rok 2019, gdyż z dużym prawdopodobieństwem Gmina jest w stanie wysokość subwencji 

przewidzieć. Kiedy Gmina otrzymała informację o subwencji wstępnej, była świadomość 

tego, że została ona naliczona źle ale Ministerstwo stoi na stanowisku, że jest to tylko 

subwencja wstępna, a ostateczna wpływa po nowym roku. Gmina chciałaby, aby subwencja 

wstępna podawana była z dużą dokładnością, gdyż na jej podstawie Gmina i dyrektorzy szkół  

planują wydatki placówek na kolejny rok. Takie nieprecyzyjne podejście do tematu generuje 

dodatkową pracę i wiele niepokojów. 

Ad. 7 Interpelacje radnych. 

 

1. Radny Jan Antczak i Stanisław Piłka zwrócili się do Burmistrza Więcborka w sprawie 

wystąpienia do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Bydgoszczy, w kwestii 

rozbiórki budynku przy parafii św. Trójcy. 

2. Radny Jan Antczak i Stanisław Piłka wnioskowali do Burmistrza o wystąpienie do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich o ścięcie gałęzi w skrajni drogi Nr  242. Gałęzie zagrażają 

bezpieczeństwu w ruchu drogowym.  

 

Radny Wenda zwrócił uwagę, że w „Wiadomościach Krajeńskich” nastąpiła pomyłka 

interpretacyjna jego interpelacji dotyczącej rozbiórki mostu w Jeleniu. Doprecyzował, że 

chodziło mu o ten most w kierunku 12 Apostołów. 

 

Ad. 8 Zapytania radnych. 

 

1. Radny Wojciech Janicki  pytał, kiedy rozpocznie się przebudowa nawierzchni ulicy 

Dworcowej w Więcborku. 

 Radny pytał również, czy inwestycja powiatowa polegająca na położeniu nowej nakładki 

asfaltowej na drodze do Nowego Dworu została już odebrana i zakończona. 

2. Radna Beata Kopta chciała wiedzieć, na jakim etapie jest planowana gazyfikacja gminy 

Więcbork 

3. Radny Mateusz Łański  pytał w imieniu mieszkańców ulicy Runowskiej w Wituni  

o termin rozpoczęcia remontu drogi przy ww. ulicy. 
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4. Radny Jan Antczak zapytał, czy został już ogłoszony przetarg na wykonanie inwestycji 

dotyczącej budowy kanalizacji sanitarnej w Runowie Krajeńskim oraz ul. Wyzwolenia  

i Ulmów w Więcborku. 

5. Radny Stanisław Wegner ponowie poruszył temat ruchu samochodowego na ulicy 

Hallera i Strzeleckiej w Więcborku oraz w lasku miejskim. Burmistrz odpisał, co prawda 

na zapytanie mieszkańca w tej sprawie ale sytuacja cały czas jest taka sama tzn. cały czas 

są nieprawidłowości. 

6. Radna Anna Łańska pytała odnośnie ewentualnych negocjacji, jakie Gmina podjęła  

w sprawie cen energii elektrycznej w podpisanej umowie. Chciała wiedzieć, czy zgodnie  

z tym, co mówi Premier jest możliwość przystąpienia przez Gminę do negocjacji w 

zakresie cen energii elektrycznej. 

 

 

Ad. 9 Informację na temat realizacji zadań Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

w roku 2018 i planowanych przedsięwzięć na rok 2019 przedstawiła Dyrektor Jednostki  

p. Joanna Soja-Tońska. 

 

Informacja Dyrektor połączona była z prezentacją multimedialną. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor za obszerną informację. Stwierdził, że 

rzeczywiście praca Jednostki obfitowała w wiele ciekawych wydarzeń i zapewne pozostali 

radni, tak jak i on dziękują za taką aktywność. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.10-12 Projekty uchwal dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork 

przedstawił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Runowie Krajeńskim, 

 

Projekt zakładał sprzedaż dwóch nieruchomości w Runowie Krajeńskim o nr geodezyjnych 

150/1 i 150/2. Sprzedaż nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Wpływ ze 

sprzedaży przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. Z uwagi na zainteresowanie osoby fizycznej /wpływ wniosku/ nabyciem prawa 

własności do przedmiotowych działek przez zasadne jest podjęcie uchwały umożliwiającej 

sprzedaż. Po podjęciu stosownej uchwały Gmina zleci wycenę nieruchomości 

rzeczoznawcom. Obecnie została wszczęta procedura wydania decyzji o warunkach 

zabudowy, co ma związek z obowiązywaniem ustawy „wiatrakowej”, która w przyszłości 
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zablokuje inwestycje dotyczące budowy budynków mieszkalnych jednorodzinnych  

w promieniu dziesięciokrotnej wysokości wiatraków /150m × 10/. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 3 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

b) w sprawie utraty mocy uchwały Nr XVIII/151/08 Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości, 

 

Z uwagi na wejście w życie nowych przepisów, dotyczących przekształcania prawa 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności, 

należało dostosować prawo miejscowe do nowej regulacji prawnej. Stosowanie 

obowiązujących uprzednio bonifikat z uwagi na zmiany systemowe jest nieuzasadnione. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego - pozytywna 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 4 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty osobom fizycznym będącym 

właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali mieszkalnych lub 

spółdzielniom mieszkaniowym od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 
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Dnia 5 października 2018 r. weszła w życie ustawa z dnia 20 lipca 2018 r. o przekształceniu 

prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów Zgodnie z art.1 ust. 1 ustawy z dniem 1 stycznia 2019 r. prawo 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe przekształca się  

w prawo własności tych gruntów. Ustawa nie wprowadza jakiegokolwiek kryterium 

podmiotowego – przekształceniu podlegać będą zarówno nieruchomości oddane  

w użytkowanie wieczyste osobom fizycznym, jak i prawnym. Jedynym kryterium 

ustawowym jest zabudowa na cele mieszkaniowe. Wejście w życie ustawy oznacza, że z 

dniem 1 stycznia 2019 r. nastąpiło przekształcenie w prawo własności prawa użytkowania 

wieczystego zabudowanych na cele mieszkaniowe nieruchomości gruntowych będących 

dotychczas własnością Gminy Więcbork. Uznano, że zasadnym jest udzielenie bonifikat 

użytkownikom wieczystym gruntów będących dotychczas własnością Gminy Więcbork 

analogicznie do zasad przyjętych przez ustawodawcę w stosunku do użytkowników 

wieczystych gruntów stanowiących dotychczas własność Skarbu Państwa. Przemawia za tym 

zasada równości wobec prawa. Proponowane w projekcie bonifikaty przedstawiają się 

następująco: 

 

1) 60 % - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym 

nastąpiło przekształcenie; 

2) 50 % - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w drugim roku, po 

przekształceniu; 

3) 40 % - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w trzecim roku, po 

przekształceniu; 

4) 30 % - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w czwartym roku, po 

przekształceniu; 

5) 20 % - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w piątym roku, po 

przekształceniu; 

6) 10 % - w przypadku gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w szóstym roku, po 

przekształceniu. 

 

Bonifikat, o których mowa w ust. 1 nie stosuje się, jeżeli opłata roczna z tytułu użytkowania 

wieczystego, która obowiązywałaby w dniu przekształcenia, za nieruchomość będącą 

przedmiotem przekształcenia wynosiła mniej niż 100 zł dla osób fizycznych będących 

właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali mieszkalnych lub 

spółdzielni mieszkaniowych, stosownie do posiadanego udziału. Wniosek o udzielenie 

bonifikaty należy złożyć w terminie do dnia 1 marca w roku, w którym jednorazowa opłata 

jest wnoszona, przy czym wniosek za rok 2019 należy złożyć do dnia 31 października 2019 

roku. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego – pozytywna 

 

 Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski prosił o przybliżenie kwestii samej procedury przekształcenia 

użytkowania wieczystego na własność. 

 

Pan Bąk odpowiedział, że przekształcenie następuje z mocy ustawy. Gmina Więcbork, 

podobnie jak inne gminy będzie wydawała stosowne zaświadczenia. Na wydawanie takich 

zaświadczeń ma rok. Jeżeli jednak dana osoba chciałaby zbyć nieruchomość może wystąpić 
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do gminy z wnioskiem i wówczas Gmina w przeciągu miesiąca musi takie zaświadczenie 

wydać. Może też być sytuacja, że ktoś chciałby szybciej dokonać procedury 

przekształceniowej. W takim przypadku również skała stosowny wniosek i Gmina  

w przeciągu czterech miesięcy wydaje zaświadczenie. Prawdopodobnie opłata sądowa 

dotycząca odpowiednich regulacji/wpisów w księdze wieczystej będzie droższa niż sama 

opłata przekształeceniowa. Sam wpis do księgi przy jednorazowej opłacie przekształceniowej 

to koszt 250,00 zł. Natomiast po 20 latach koszt dokonania stosownego wpisu to kwota 75,00 

zł. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania.   

 

Na sali 14 radnych 

 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 5 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 13 Odpowiedzi na interpelację udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar 

Kuszewski. 

 

Przewodnicząca RM poinformowała, że na sesji w dniu 30.01.2019r. interpelacje pisemne 

złożył radny Andrzeja Wendy. Odpowiedzi udzielił Burmistrz Więcborka w dniu 

11.02.2019r. 

 

Następnie Burmistrz Więcborka przedstawił treść udzielonej odpowiedzi.  

 

 Pismem nr ZBW.722.1.2019 z dnia 11 lutego 2019r. Burmistrz Więcborka skierował do 

Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu wniosek o podjęcie działań 

zmierzających do poprawy bezpieczeństwa  na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 189 z 

drogą powiatową nr 1038P, 

 Pismem nr ZBW.722.2.2019 z dnia 11 lutego 2019r. Burmistrz Więcborka skierował do 

Oddziału Gospodarowania Nieruchomościami PKP S.A. w Gdańsku  wraz z 

dokumentacją zdjęciowa wniosek: 

- zabezpieczenie sypiącej się pozostałości po moście przecinającym drogę wojewódzką nr 

189 w miejscowości Sypniewo, 

Rozebranie sypiącego się mostu na nieistniejącej linii kolejowej w kierunku miejscowości 

Zakrzewska Osada. 

W przypadku otrzymania odpowiedzi na ww. pisma radny zostanie poinformowany o ich 

treści listownie oraz na posiedzeniu Rady Miejskiej Więcborku. 

 

 

Ad. 14 Odpowiedzi na zapytania udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na zapyt. radnego W. Janickiego/ 
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 Prace na ulicy Dworcowej w Więcborku rozpoczną się w drugiej połowie 2019r. 

 Nawierzchnia na ulicy Nowodworskiej – droga powiatowa- wg informacji uzyskanej od 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych p. Edwina Ekerta niedociągnięcia na 

przedmiotowej drodze zostaną  poprawione w ramach gwarancji przez wykonawcę 

zadania.  

 

/Odp. na zapyt. radnej B. Kopta/ 

 Na dzień dzisiejszy wpłynął wniosek dotyczący wydania decyzji środowiskowej, na 

budowę stacji re gazyfikacji, na terenie Więcborka. Obecnie należy doprecyzować z PSG, 

jaką częścią działki są zainteresowani, gdyż wydając decyzję środowiskową na konkretną 

działkę, w przypadku jej podziału zmienia się numer i decyzja wydana wcześniej traci 

moc prawną. Burmistrz jest też wstępnie umówiony z Dyrektorem PGNiG  

p. Latanowiczem, że w miesiącu marcu lub kwietniu pojawi się on na sesji w celu 

przedstawienia na jakim etapie jest proces przedmiotowej inwestycji. 

/Odp. na interp. Radnego M. Łańskiego/ 

 Termin rozpoczęcia prac na ulicy Runowskiej w Wituni planowanych jest na druga 

połowę roku 2019. 

 

/Odp. na zapyt. radnego J. Antczaka/ 

 Przetarg na wykonanie kanalizacji sanitarnej w Runowie Krajeńskim oraz na ulicy 

Wyzwolenia i Ulmów w Więcborku miał zostać ogłoszony w połowie lutego. Jednakże  

z przyczyn obiektywnych tj. konieczności doprecyzowania pewnych kwestii, zostanie on 

ogłoszony najpóźniej w pierwszym tygodniu marca. 

 

/Odp. na zapyt. radnego S. Wegnera/ 

 Problem łamania przepisów drogowych przez kierowców poruszających się ulicą Hallera  

i Strzelecką w Więcborku był wielokrotnie poruszany przez Burmistrza w rozmowach  

z Komendantem Policji. Niemniej po raz kolejny zwróci się on o zwiększenie patroli na 

tych ulicach. 

 

/Odp. na zapyt. radnej A. Łańskiej/ 

 Gmina Więcborku przystępuje do przetargu na zakup energii elektrycznej na obiekty  

i oświetlenie uliczne w ramach grupy konsorcjum. Przetarg na dostarczenie energii 

elektrycznej do obiektów podobnie jak w roku ubiegłym wygrała Firma ENERGA. Na 

dzień dzisiejszy Firma ta stosuje ceny zgodnie z ustawa regulującą te kwestie tj. z roku 

2018. Natomiast problem powstaje w przypadku oświetlenia ulicznego, gdzie w ramach 

ogłoszonego przetargu wyłoniona została jako dostawca Firma ENEA, która w ubiegłym 

roku nie była dostarczycielem energii w tej sferze. Spółka ta czeka na nowelizację ustawy 

i doprecyzowanie zapisu odnoszącego się do sytuacji, w którym pojawia się nowy 

podmiot obsługujący i nie ma możliwości stosowania poprzednich cen dla danego 

podmiotu, w tym przypadku Gminy Więcbork. Burmistrz wyraził jednak nadzieję, że  

w tej materii wszystko jest na dobrej drodze.  

 

Ad.14 Wolne wnioski i Informacje. 

W tej części obrad Burmistrz Więcborka zaprosił radnych do włączenia się  w obchody 

Narodowego Dnia Święta „Żołnierzy Wyklętych” dnia 1 marca 2019r. Z tej okazji  

o godz.8:40 złożone zostaną kwiaty na cmentarzu komunalnym w Więcborku,  

a o godz. 9:00 na Cmentarzu Parafialnym w Więcborku. W ramach tego Dnia radni otrzymali 
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również zaproszenia z Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej, w związku z czym Burmistrz 

zachęcił do skorzystania z propozycji przygotowanej na ta okazję przez Jednostkę Gminy. 

Burmistrz Więcborka poinformował również radnych, że w tygodniu poprzedzającym sesję 

pracownicy Urzędu ds. Kombatantów i Osób Represjonowanych w udostępnionym biurze 

przeprowadzali przesłuchania świadków dotyczące kombatantów i osób represjonowanych. 

Podczas tego spotkania sporządzony został w formie pisemnej wniosek  od osób , które 

walczyły o prawdę i sprawiedliwość. Wniosek ten został skierowany do Urzędu 

Kombatantów i Osób Represjonowanych. Burmistrz odczytał fragmenty pisma. 

Cyt: „Po wielu latach, jakie upłynęły od przemian ustrojowych, represjonowani opozycji 

niepodległościowi dalej muszą walczyć o prawdę i sprawiedliwość. My działacze solidarności 

represjonowani w stanie wojennym z Więcborka domagamy się, aby społeczeństwo Ziemi 

Krajeńskiej, a także obywatele państwa polskiego poznali prawdę o nominacjach za rzekomą 

działalność opozycyjną i antykomunistyczną /Burmistrz  pominął w tym miejscu imiona  

i nazwiska dwóch wymienionych w piśmie osób z Więcborka/. 5 czerwca 2014r. 

Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotr Całbecki odznaczył obu 

niegodnych w gronie pięćdziesięciu pięciu działaczy  i dwóch regionów NSZZ Solidarność 

medalami za walkę o niepodległość i obronę praw człowieka. Również Prezydencji 

Rzeczypospolitej Polskiej odznaczyli osoby wymienione wcześniej, Krzyżem Wolności  

i Solidarności, jak również Krzyżem Oficerskim Orderu Odrodzenia Polski. W związku z tak 

niesprawiedliwymi decyzjami godzącymi w dobro Rzeczypospolitej, kładącymi się cieniem 

na Instytucji Marszałka Województwa oraz Urzędzie Prezydenta Najjaśniejszej 

Rzeczypospolitej, a także obrażającymi nas i nasza bezinteresowną działalność 

niepodległościową, domagamy się spowodowania cofnięcia niesłusznych odznaczeń. Żądamy 

nadto upublicznienia uzasadnienia rzekomych zasług, jakimi kierowały się Kapituły 

Odznaczeń. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że poproszono go o podpisanie się pod pismem, ale z racji 

tego, że nie był działaczem solidarności represjonowanym w stanie wojennym stwierdził, że 

nie może tego uczynić. Przygotował jednak swój wniosek, który podpisał również Zastępca 

Burmistrza Więcborka, popierający wniosek autorów przedstawiony powyżej. Wniosek ten  

zostanie wyłożony po sesji, a zainteresowani radni, jeżeli zgadzają i chcą się przyłączyć do 

złożonego apelu, mogą się pod nim podpisać.  

Przewodnicząca RM przypomniała radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

wraz z kserokopią zeznania podatkowego za rok 2018. Termin złożenia do końca kwietnia 

2019r.  

Przewodnicząca RM przedstawiła również radnym treść pisma, jakie wpłynęło do Rady 

Miejskiej od Przewodniczącego sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi w kwestii 

wyrażenia stanowiska przez Radę Miejską w Więcborku odnośnie: 

 Projektów ustaw i autopoprawek do poselskiego projektu ustawy o ochronie zwierząt  

oraz niektórych innych ustaw zgłoszonego przez KP Prawo i Sprawiedliwość, 

 Poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz niektórych innych 

ustaw zgłoszonego przez KP Platforma Obywatelska i Nowoczesna, 

 Obowiązującego w Polsce systemu ubezpieczeń upraw i roślin gospodarskich oraz 

potrzeby do powrotu obowiązkowych powszechnych ubezpieczeń rolniczych, 

 Stanowisko na temat oczekiwań rolników względem pszczelarzy i pszczelarzy względem 

rolników, jak również działań jakie należy podjąć w celu eliminacji sytuacji 

konfliktowych pomiędzy tymi wzajemnie uzupełniającymi się grupami rolników. 
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Informacja miałaby zostać przedłożona do 21 marca 2019r.  

Przewodnicząca RM podała, że zapoznała się z projektami, które załączone zostały do pisma 

elektronicznie w formie linków do odpowiednich stron. Nie są to projekty ujednolicone, ale 

projekty z proponowanymi zmianami. Zastanawiała się też, czy Radni są gotowi na to, by 

takie projekty ustaw konsultować i przedstawiać rolnikom czy też konstruować stanowiska  

w tej sprawie. Prosiła o propozycje radnych w tej kwestii. Dodała też, że pismo otrzymał 

również Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda uważał, że jest to czysto polityczna zagrywka tj. Parlament pyta się 

obywateli i oni mają podjąć decyzję chociaż ustawy podejmują posłowie. Rolnicy mają swoje 

ubezpieczenie w KRUS, która jest instytucją obowiązkowego ubezpieczenia rolników. 

Odnośnie upraw i ich ubezpieczeń, to na dzień dzisiejszy wiadomą sprawą jest to, że rolnik 

powinien ubezpieczyć swoje uprawy w wysokości 50%  powierzchni tych upraw. 

Podejrzewa, że Państwo chce sprecyzować to nieco inaczej tj. aby były one obowiązkowe  

i stu procentowe. Według niego w tej sprawie można byłoby zorganizować spotkanie  

z przedstawicielami Wydziału Rolnictwa ale na szczeblu wyższym, która winna takie opinie 

przygotować, a radni, jako niższy szczebel mogliby się do tego ustosunkować. 

Radny Jan Antczak poparł przedmówcę. Radni nie są władni podejmować takich decyzji.   

Radny Wojciech Janicki mówił, że cieszy się z tego, zwracają się do radnych i pytają ale 

forma tego jest raczej „byle jaka” 

Radny Mateusz Łański  stwierdził, że posłowi powinni sami przeprowadzać konsultacje 

społeczne w podobnych sprawach, w ramach swoich okręgów wyborczych i prowadzonych 

biur wyborczych. Natomiast ich przedstawiciel powinien pojawić się w samorządzie  

i wówczas można byłoby w temacie rozmawiać. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady szóstej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                  /-/   mgr Anna Łańska 
 

 


